
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 16. december 2021 stillet følgende spørgsmål 

nr. 238 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 238:  

”Vil ministeren kommentere brev af 14/12-21 fra Lægeforeningen til ministeren om 

ansøgninger til dansk autorisation fra sundhedspersoner uddannet uden for Norden, 

EU eller EØS, jf. SUU alm. del – bilag 117? Ministeren bedes kommentere brevet fra 

Lægeforeningen som helhed såvel som kommentere de enkelte forslag i brevet punkt 

for punkt.” 

 

Svar: 

Jeg har den 14. december 2021 modtaget brev fra Lægeforeningen om de aktuelle 

udfordringer med autorisation af udenlandske læger fra tredjelande. Det er en pro-

blemstilling, som jeg tager meget seriøst, da der er behov for at sikre en hurtigere og 

mere smidig sagsbehandling og ansøgningsproces. Derfor glæder jeg mig over, at der 

på Finansloven er afsat 11,3 mio. kr. i 2022 og 11,8 mio. kr. i 2023 til at nedbringe 

sagspuklen for ansøgninger fra tredjelande. Derudover har jeg bedt Sundhedsministe-

riet om at nedsætte en arbejdsgruppe, som skal se på, hvordan vi fremadrettet bedst 

indretter autorisationsprocessen. Lægeforeningen inviteres til at deltage i arbejds-

gruppen sammen med en række andre relevante interessenter og aktører på områ-

det.  

 

Jeg har den 13. januar sendt mit svar til Lægeforeningen, der vedlægges som bilag.  

 

 

 

Med venlig hilsen 
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